

Honorary Fellow - Citation
Mr. Michael LEUNG Kai-hung

Mr. Michael Leung Kai-hung graduated from Wah Yan College, Kowloon and received his Bachelor of Arts degree from the University of Hong Kong in 1967. Mr. Leung continued to pursue his study at the same university for another year and received a Diploma in Social Work in 1968. After graduation, he served as a probation officer at the Social Welfare Department for over a year.

Mr. Leung realized that social work in the 1960s could not be successfully implemented without stable economic support. For this reason, Mr. Leung transformed himself from a social worker to a successful businessman in order to reciprocate support for society. In 1969, Mr. Leung started his garment business by establishing Welform Knitting Garment Factory Limited. In 1981, he set up the Onwel Group of Companies and became the Group's Chairman, extending his businesses from logistics, insurance to properties in different cities including Bangkok, Macau, London, New York, Los Angeles, Vancouver, Saipan and Dongguan, with over 3,000 employees.

Mr. Leung later participated in the investment and development of telecommunications. He established China Telephone Company Limited in 1984 and became the company's Managing Director, with China Resources (Holdings) Company Limited as its major business partner. The company acquired one of the first three Hong Kong mobile phone service licenses in 1985, and became a pioneer in the field of mobile communication in Hong Kong. In 1990, Mr. Leung, China Resources (Holdings) and Dr. Dickson Poon established Telepaging Limited. Being the Managing Director of Telepaging, Mr. Leung dedicated a great deal of effort in promoting paging services in Hong Kong. In 1994, Mr. Leung partnered with China Resources (Holdings) again and set up China Resources Peoples Telephone Company Limited. Mr. Leung became the company's Executive Vice Chairman. In 1996, Peoples successfully acquired one of the six PCS mobile phone service licenses in Hong Kong. Four months later, the company launched its services, which was legendary in the mobile phone service industry of Hong Kong. The company was successfully listed on The Stock Exchange of Hong Kong Limited in April 2004 and currently has about 1.2 million subscribers.

Mr. Leung is self-made man. His philosophy in running businesses is to firstly understand the market changes, then to obtain market intelligence and data, and lastly

to formulate the marketing strategies. With his prudent approach to conducting businesses, Mr. Leung is rewarded with very good returns.

Mr. Leung is very busy with his businesses and holds the posts of Directors and Chairpersons for tens of business organizations, including The Bank of East Asia (Canada), Raymond Industrial Limited, and Blue Cross (Asia-Pacific) Insurance Limited. Throughout the years, Mr. Leung has demonstrated his innovative business acumen and unmatched success.

Apart from engaging himself in businesses, Mr. Leung also puts a lot of effort in social and community services. From 1982, he has been the Executive Committee member and Vice Chairman of St. James' Settlement. Mr. Leung is also a keen supporter of education and has served a number of educational organizations in Hong Kong and Europe. Mr. Leung is a Council member of St. Catharine's School for Girls and Heep Yunn School. In 1994, he set up the Benenden School Hong Kong Trust. As the Chairman of the Trust, he raised scholarship funds for five top Hong Kong students to study in UK's Benenden School every year. The School has a very good reputation in the UK. Most of the graduates are admitted to Cambridge, Oxford and London universities to further their studies.

For the higher education of Hong Kong, Mr. Leung has dedicated himself as the Court member of The University of Hong Kong, the advisor of the Chinese Management Centre at The University of Hong Kong, the Audit Committee member of The University of Hong Kong and Vice Chairman of Hong Kong Macroeconomic Forecast Project of The University of Hong Kong Foundation for Educational Development and Research Limited.

In addition, Mr. Leung is a Foundation Fellow of Pembroke College, Oxford University, Trustee and Council member of Benenden School, Executive Committee member of The Friends of Winchester College Limited and The Friends of Cambridge University of Hong Kong. Mr. Leung is also a Council member of INSEAD East Asia Council.

Mr. Chairman, may I now present Mr. Michael Leung Kai-hung to you for the conferment of an Honorary Fellowship of Lingnan University in recognition of his unparalleled contributions to the economic development of Hong Kong and his outstanding performance in education and other community services.

榮譽院士贊辭 梁啓雄先生

梁啓雄先生早年就讀於九龍華仁書院，1967年取得香港大學文學士學位。畢業後在香港大學繼續進修，1968年取得社會工作文憑。梁先生曾在香港社會福利署工作，擔任感化官一年多。

梁啓雄先生有感於六零年代要成功推行社會工作，穩定的經濟支持是非常重要的，於是立志從商，再轉而支持社會工作。1969年，梁先生開始從事製衣行業，創立惠成針織製衣廠有限公司。1981年，梁先生成立惠安集團，並為集團主席。集團從事物流、保險、地產等業務，業務遍及曼谷、澳門、倫敦、紐約、洛杉磯、溫哥華、塞班島及東莞等地，聘用超過三千名員工。

其後，梁先生開始在電訊行業投資及發展，於1984年創立華訊電訊有限公司，為公司董事總經理，公司的主要夥伴為香港華潤集團。該公司於1985年成功取得香港首三個無線電話服務牌照之一，是香港無線電訊業的先驅者。於1990年，梁先生與香港華潤集團及潘迪生博士成立通用傳訊服務有限公司，推廣無線傳呼服務，並為該公司董事總經理。1994年，他再度與香港華潤集團合作，成立華潤萬眾電話有限公司，出任該公司執行副主席。華潤萬眾電話於1996年成功取得香港六個PCS無線電話服務牌照之一，取得牌照後四個月內即投入服務，為香港電訊業的一時佳話。該公司於2004年4月在香港證券交易所成功上市，現有客戶約120萬人。

梁先生可說是一名白手興家的本地企業家。他的營商方法是先了解行業與市場的變化，蒐集有關市場數據，進而訂定市場策略，然後循序漸進地推行，最後，取得了良好的業績。

梁先生業務繁重，同時身兼數十間商業機構的主席及董事要職，包括加拿大東亞銀行、利民實業有限公司、藍十字亞太區保險公司等。過去多年來，梁先生努力不懈，默默耕耘，每每表現創新商業睿智，成績卓越，備受同業讚譽。

梁先生從商之餘，仍然熱心社會公益事業。自1982年開始，

他出任聖雅各福群會執行委員會成員及副主席。在教育事業方面，梁先生服務於多所本地及歐洲教育機構。梁先生現任聖傑靈女子中學及協恩中學兩校的校董。1994年，梁先生為英國 Benenden 女子中學成立香港教育基金會，並擔任基金會主席，負責籌募經費。基金會每年保送五位香港傑出學生赴該中學就讀。Benenden 女子中學是一間英國著名的中學，畢業生多成功考進劍橋、牛津、倫敦等大學。

在高等教育方面，梁先生早前是香港大學法庭成員、香港大學中國管理中心的顧問、香港大學核數委員會會員、香港大學教育發展及研究基金成員，以及該基金香港宏觀經濟預測項目副主席。除香港之外，梁先生是英國牛津大學 Pembroke College 院士、英國 Benenden 女子中學基金會委員及校董成員、The Friends of Winchester College Limited 及 The Friends of Cambridge University in Hong Kong 行政會成員。此外，梁先生亦是法國 INSEAD East Asia 校董會成員。

主席先生，梁啟雄先生數十年來對香港經濟發展所作之貢獻殊偉，並支持公益及教育事業，幫助造福社群，不辭勞苦，本人謹恭請閣下頒授嶺南大學榮譽院士銜予梁啟雄先生。